
P r o t o k 6 l  nr XU/2017 
z obrad X L I  sesji Rady Mlejsklej w Klodzku, 

kt6ra odbyla sic w dnlu 30  marca 2017r. 
w sali Rajc6w Urzcdu Miasta w Klodzku 

Sesja rozpou@a sie o godz. 14:OO. 

1. Otwarcie obrad X U  sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 

Otwarcia sesji dokonal Przewodniczqcy Rady Miejskiej w Ktodzku Pan Tomasz kabskl m6wiqc: 

,,Otwieram obrady X U  sesji Rady Miejskiej w Ktodzku". 

2. Stwlerdzenle watnoLc1 sesjl. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tornasz tabski  stwierdzit, i i  w sesji uaestniay 20 radnych 

W zwiqzku z tym wszystkie podejmowane decyzje bedq prawomocne. (Nleobecna na seal radna 

Panl Zdzlslawa G6rska) 

3. Wyb6r sekretarza sesjl. 

Na sekretarza sesji Przewodniaqcy Pan Tomasz fabski  zaproponowat radnq Paniq A n e t ~  

Losiewla. Innych kandydatur nie zgtoszono. Pani radna wyrazita zgode. Poddano kandydature pod 

gtosowanie. 

Glosowanie: l a  - 20, pi7eCiw - 0, wstr;yrnalo sic - 0 (W glosowanlu nle brafa udzlalv nleobecna na sesjl radm 

Panl Zdzlslawa G k k a )  

Radna Pani Aneta Los iew la  zostata powdana na sekretarza obrad XU sesji Rady Miejskiej 

w Ktodzku. 

Przewodnlaqcy Rady Pan Tomasz b b s k i  poinformowat, i e  w dniu dzisiejszym do Rady wplynqt 

wniosek "Akademii Przedszkoiaka" Niepubiiunego Przedszkola w Ktodzku. Przewodniaqcy Rady 

odczytat tredC wniosku, cyt.: ,, Niniejszym pismem wnosze o przesuniecie terrninu gtosowania Rady 

Miasta w sprawie uchwaty dotyaqcej skargi ztotonej przeze mnie na dzlatanie Burmistrza Miasta 

Ktodzka poprzez bkdne naiiaenie dotacji dla przedszkoli niepubiicznych prowadzonych na terenie 

Gminy Miejskiej Kbdzko w roku budietowym 2017 (w tyrn dla ,,Akademii Przedszkolak" 

Niepublicznego Przedszkola w Ktodzku przy ui. Rodzinnej 61, ktorego jestern organem 

prowadzgym). Swojq prodbe motywuje tym, i e  nie moge czynnie uczestniayt w dniu 30 marca 

2017 r. w posiedzeniu Rady Miasta Ktodzka ze wzgiedu na konieanost uuestnictwa w posiedzeniu 

Sqdu Okrggowego w ~widnicy. Na podstawie art. 98 g 1 Kodeksu postepowania cywiinego, jako 

strona wnoszg o zawieszenie ww. postgpowanla skargowego, bowiem przed podjeciem decyzji przez 

Radnych Rady Miejskiej - chciatbym zabrak gtos w omawianej sprawie." 

W zwiqzku z tym, it w dniu dzisiejszym, w porzqdku obrad jest projekt uchwaty w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Burmistrza, zachodzi koniecznodi podjecia decyzji w przedmiotowej sprawie 

i w przypadku przyjpcia wniosku o zawieszeniu postgpowanla zachodzi konieanodt wprowadzenia 

zmian w porzqdku obrad. 

Gtos zabrata radna Panl Aneta tosiewlcz, ktora poprosita Sekretarza Gminy o ustosunkowanie sle 

do ztoionego wniosku. Zdaniem radnej Pani Anety tosiewicz postepowanie skargowe zostato 



Gtos zabral d n y  P.a Sk#ni.kurikemh: ---I&, ~ z & W n a  Rado, Panle Burmlstnu, 

Szanowni Mieortcsrlcy Klodzka. Pan1 heto, M@ &&w wKtqk d Pan1 z rrrt. Chcq tylko zwr6clt uwage, 

t e  Pahstwo Majowicze b&c stmmq, pnednl%c nie l p  od dd&, ale od wielu lat. M6wie 

to jako byty prrewodntaqcy kormgJl rayyiq@Bj, &bty w&le &t @ fuftkdC piasto&. Swego aasu, 

ja od nlkogo inmgo Me &zym&m upokim&fb wMd&l s t m ~ s k a q l  P&iktwa Mafowlcz6w, 

t e  komlsja dzlafaospsle, fe jqst mrazrn, ga prze@&W. To m b t ~ n e t a  pwiedrlala, sprawa 

byta mzpatrrom, otrony mi* m&llw& Szko* nle ma pmvnlka, bo jest 

to dylemat, bo on1 rrle stmnrc, Gdyb~  wrdllW, Pe epra\y, 0 jesz~3to  rozumlem, ale 

zawleslt? To nle jest Sqa, my n@ fes emy:Sbrgq, f&ny argumenty za 

I pneclw. Skom KOrms$a Rewlzylfi(l za to nic nie st01 na pneszkodzle, teby 

wydaC orzwenle. Takle jest moja zd m slg z takim przypadklem. 

Plzewodnlaqcy Rady Pm Tomnz t.IJlil ot4s~yt.I t~& srt. 98 5 1 Kodeksy postqpowanla 

admlnlstracyjnego, na &&y powebje slp wnULWawcr, & ,Drgan~minlotr& ptbllcznej mote 

zawiesit postdpewade, w e l l  o to na Mtej 9 j n i e  m o w s n l g n r R d o  wszczete, 

a nle sprredwi~s@beRnu lnne & m y  olar &+a;lgrotato m o w 1  qmtecznemw." Prrewodnlczqcy 

dodal, t e  d r q p  shona w tym pastrspowanlu &mst Wlrmistm. 

Sekretan Gmlny PMI Ursula --, @ i n f ~ m & ,  Le w fej ocente sprawa 

zostata ju t  rozpahmna. Stmna ?mh u&W w pwQBcme~&pzed l@mlsjq Re%VWm. We ma tu 

pmblemu, teby rozponat s p m  na wcsdl, bW&k& S t a ~ s k o  sfomWkWfaW zostato 

w projekcie deq@ &mlnlstrrrc)y/nej, bo te anie okaqowe pmd wla6clwym 

organem zosWu z-m. q" 
s . , ,'- . . , . c ! ~ . -  c.., 

2.: < ~~ 

pompowanie aoroOJb &llcurrm, ponimstg~mm w j q c y a k  @st Rada Mkjska. Komlsja 

Rewlzyjna tylko pmy@bwuje -we & . *wo- RPPg pmkaza# tr& 

ztotonego wnlosku o z ; r w l ~ ~  postq @ mmmM Panu Hwdnowl Trredakowl, k6ry 

pnybvt na we. 
Gtos zabrat haemrodnicqcy Kombjl R e w m  llWlM *a: ZT$ strony oqanu, kt6ry zostat 

oskartony, ayH ze sismy Bum\lstna ob & pmszk6d &:do polubcwnego rakrtwlenla sprawy. 

Byly zarzuty ao do WffW I sporobu udt ieWa MbmracjI p&#cznej, ole sporu nle ma co do kwestli 

wyrokofd do&$, bo s to byl W n y  mWb Mi* bylo pod- z j a k e  powodu jest f le naliczona 
dotacja I w jaldej kwmde. W mi- z tym z..&~~zWa&@e, Wbrak W m e n t 6 w  ad hoc uzyskanych 

na dzleh dobsy, w tym m y m  dlokr, klady wnloS3k ob&rmasfq gubllcznq, ot9 mote stenowit 

powodu do rego, BAY :lnwestloll~~at .&%ac#. T~#I rpiemnlej, wyszly pdwne sprawy jefli 

chodzl o wywkegC d-1 I tu kwst i l  s in- &f@ern, a tijSarkqcym1 nie ma, o tyle, te  

uwzglwJnione zestan4 Wystk la wnloskl, M k e  by(y xkdaAk Uwat.cn, fe Kombja nlc wiwej nie 

1: ty* mdaje: Rfl sb, t e  powinnifmy sprawq 
zakohqt, bo na tym ~~~i~ y t 8 R % a j  o b r a m U r n y  penad dwle godzlny, 

Panstwo Majowicze mleW okazja slp wpr . Pa&y W s t k l e  mumenty, =st& wyjafnlony 



spos6b naiiczenia dotacji, Wydziat Spraw Spotecznych przestat informacjg. Obecnie jest tylko kwestia 

prestiiowa ze strony Pahstwa Majowicz6w, tak to przynajmniej odbieram. 

Radna Pani Aneta toslewfa zaproponowata, aby do dyskusji powrocit przed pmcedowaniem 

projektu uchwaty w sprawie rozpatrzenia skargi i po rozpoznaniu tematu zawieszenia postgpowania 

przez mecenasa. 

Radni przyjgli propozycjg przedstawionq przez radnq Paniq Anetg tosiewicz. 

4. Zatwierdzenle protokotu z XXXIX sesji. 

Protok6t zostat przedtoiony radnym. 

Uwag do pmtokotu nie wniesiono. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz bbsk i  poddat pod gbsowanie przyjgcie protokotu z XXXIX sesji 

Rady Miejskiej w Ktodzku. 

Glosowanie: za - 20, pneciw - 0, wstnyrnalo sic - 0. (W glosowaniu nie brala udziatu nieobecna na sesji radna 

Pan1 Zdzislawa G6rska) 

Protok6l z XXXIX sesji Rady Miejskiej w Klodzku zosbl prsyjqty. 

5. Sprawozdania Burmistrza Miasta Klodzka z pracy migdzy sesjami. (Zal. nr 1 i Zal. nr 2) 

Uwag i zapytah do przedtoionych sprawozdah nie stwierdzono. 

6. Informacja o stanie sanitarnym mlasta Klodzka. (Zal. nr 3) 

Przedtozona informacja byta tematem obrad Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Pubilanego. 

Fytah do przediotonej informacjl nie stwierdzono. 

7. Ocena stanu aystoOci oraz utrzymania zieleni na terenie miasta Klodzka w roku 2016. 

(Zal. nr 4)  

Pnedtoiona ocena byta tematem obrad Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony 6rodowiska 

i tadu Przestrzennego oraz Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Pubiiunego. 

M a l i  do przedtozonej oceny nie stwierdzono. 

8. Ocena stanu dr69 I chodnik6w oraz ukladu komunikacyjnego na terenie rniasta Klodzka 

(Zal. Nr 4)  

Przedtoiona ocena byta tematem obrad Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony krodowiska 

i tadu Przestrzennego oraz Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego. 

Gtos zabrat radny Pan Lech Sur6wka: Szanowni Paristwo. Prositbym, aby w przysztym roku 

w przedstawianej ocenie stanu drog i chodnikow uj* wspMpracg w tym temacie ze SpMdzieiniq 

Mieszkaniowq. Jestem przedstawicielem mieszkahcow okregu nr 9, gdzie catogt terenu jest 

zarzqdzana przez Spotdzielnig Mieszkaniowq poza niektorymi drogami. Bardzo watnym elementem 

bylaby Bciilejsza wspMpraca ze Sp6ldzielniq w celu koordynacji dziatah w zakresie poprawy stanu 

dr6g i chodnik6w. Niekt6re chodniki sq na tyie zniszczone, i e  stanowiq zagroienie. Na agkci 

chodnikow ustawione sq gazony, przez ktbre mieszkaricy sic przewracajq. Jeieli nie bgdzie 

wsp6tpracy z miastem, gdzie te sygnaty docierajrt to nie bgdzie to w petni realizowane. Mygig, i e  



i planowanych w ptzy&&cl dotWqcych stam WMcznege dqgbw komunikacyjnych na 

tym terenie. 

G(os zabral Z-ea B u m  Pan Wiedcw -.:W%g&Wac#:M S nip M ~ b n l o w q  jest jut 

dzlslaj bardzo Us la  I nte motna na nlq na ems%, at tak tego nle 

wldat, ale my&, te  p l m m e  ehkty jut ca w ,Esluesle budowy 

parkingbw, a w tej &w1i bedzle wldat tq Rodzlntrgl. Te inwestycje 

sq sptzetone ze sob& tu lllwestyde mzpo Ilrb, 9 bqdxM@ w nief.mmsbtayt, jetell 

chodzl o strong drogowq, ale nas@puje tdkjQll HPNP6(PCr(311 j@B dm@ o Ma. Ta wSpblpraca 

bedzie kontynuowana. Ma b l e t q c o ~ y : ~ ~ k d e x  wl*lla)ml ieini, taMs pner radnego 

Pana Nowaka I myfib, te xis chwll* o tym pe@t& T%!- w G#hstmny. Tmy oygnallzujemy 

pewne rreczy I jmtehy otward ma pewne s&Wy i sws@ z d m  sttony. h z  dwa lata nie 

zdamyty sle konfllkty w tym zal<naslQ I be* WIe em% 

Gk6 zabrat ndny Pan ELlgnln* blow* ~&rm@kmliiiBlltandWnl. Taw powiedzla( Pan 

Burmlstrz odtw~lerdedla dwuletnl okres 
* ma jwas tak bardzo duto 

efektbw widocenych, bo ta wsp6lpraca jest tej lylgncll. Prryaobrych chqclach 

nie da sle tak szybko nadmblt ml lat. ?# .Wj chWB pmynajmnlej raz 

w mleslqw ja wraz z Pmzesem SpM&tHW- 6, z P a m  Burmlstmm. Uzgadnlamy 

wszystkle sprawy, rn mfmy do iriDblgnla 1 @m I w pmy@dci. T& wsp6lpmfaot  na wysokim 

poziomie. 

Gbs zabrda carha P8ai Zdrlsbwa zlsiZsta pytank w spMi#e chodnika przy 
ul. Zajeczej, od d ~ $ i  knjowej nr 8 w &, Y wWDn? $wsW%ku, jest to dmga powlatowa. Chcqc 

wybudowat tuR chWwf& nalety mbsak do m m ,  ~ e y  do Z-du Dr6g h la towych? 

Odpowledzl udefolt N1R,#IM Ckzko BwtqtnW Mba&a: @aMe Pmxwdnlaqq, STan~wna Rado. 

Tutaj jest kwesh wpkttpracy. latell bpctrkihy miell r%mMmnle l ~ c y j n e  i w z i e m y  chcleli 

wykonat wsp61nle z M t e m  talrq in- - fak k.s!We Bg tej pow, chocistbyjak ul. PMwlejskg 

N o w  Swlat - to mushy  tutaj M e  wsp I W  tb,mtllwe, ele w tym momencia taklego 
zadanta InwestycVfc~f~o nie mamy p na twr mk. Z-my, mote na 

PWW rok. ,. 

V-ce Pmwodnkqey m y  Pan Wki .kw .te @ h u  j- o 1530  na 

zebranlu b d y  Na&WMj Sp6EQzlelnl enWwftm lc@l@le poMsZone pfa& ndnego Lecha 
Sur6wkp. Zapraszam radnego do udzidu w %@n qwkanlu. 

Radny Pan LReh WLI*wka: QczywMa, jok lrtc by& W k w M  Wmainej, takl 

eksperyment, Sp&WaUa w kWlCsllu sp mMNu t#m m@&$ garatan%& I ehodnlklem od 

ul. Objazdowej150 &. ,IIWWennel, ~~~ m 314*4mkuje 1 de$ar6rudl po 20 ton grysu, 

to lest 3 200 &. I w Wl9 s h  m m y  aOblQdCk motir ;trCdzlemy takl efekt tej 

W S ~ P ~ S C Y ~  



Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz 2abski zaproponowat, aby te sprawy om6wit na posiedzeniu 

Rady Nadzoruej Sp6tdzielni. 

Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko sprostowat wypowiedi radnego Pana Lecha Sur6wki, 

informujqc, i e  miasto przejeto tq droge, a Sp6Wzielnia jej nie sprzedah. 

9. Ocena wykorzystania Orodk6w z Prograrnu Profilaktykl i Rozwlqzywanla Problem6w 

Alkoholowych w roku 2016. (Zat. nr 5) 

Przedtoiona ocena byta tematem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Spdecznej, Sportu i Turystyki. 

Pytah do przedtoionej oceny nie stwierdzono. 

10. Podjpcle uchwab w sprawle dostosowania sieci szk& podstawowych i girnnazj6w do 

nowego ustroju szkolnego, druk nr 305. (Zal. nr 6) 

Projekt uchwaty zostal przedbiony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz tabski  poinforrnowat, i e  projekt uchwaty byt opiniowany przez 

Komisje Edukacji i Kultury. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Edukacji i Kultury, Pan Damian glak poinformowat o pozyhlwnej opinii 

Komisji do projektu uchwaty na druku nr 305. 

Gbs zabrat radny Pan Stanidaw Ferenc: Panie Przewodniczqq, Szanowna Rado, Panie Burmistrzu, 

Szanowni Mieszkalicy Ktodzka. Jefii chodzi o sprawy oiwiaty, to wiadomo, i e  sq to zawsze sprawy 

skomplikowane, a tym bardziej kiedy dotyczqc reformy systemu. To nie jest pierwsza tego typu 

sprawa, kt6rq my tutaj na sesjach Rady omawiamy. Chociaiby, kiedy byt u a s  iikwidadi Szkoty nr 2, 

gdzie czqit dzieci poszto do ,,si6demki". Te przemiany jakoi poszty u nas gtadko, gdzie indziej byty 

demonstracje, protesty. Mnie tu  jedno zastanawia. Pofwigcitem dzisiaj duio uasu m.in. na ten punkt, 

gdzie jest odwotanie sie rodzic6w uuni6w Szkoty nr 3 do Biura Rzecznika Praw Dziecka. Rozumiem 

tych rodzicbw, bo jeteli dziecko chodzi szeSt lat to chcieliby, aby nadal, jeszue dwa iata tam 

uueszczaty, bo te mury, to wszystko jest im przyjazne. Wiadomo, i e  kaida przeprowadzka, katda 

zmiana nieciekawie sig odbija na ludziach, a szczeg6inie na matoletnich. Zastanawiam sig, bo ja nie 

znam - Pan Burmistrz iepiej wie - jakie sq moiliwofci tej szkdy i moiiiwoici techniczne rozwiqzania 

tego probiemu. Mnie jedno zastanawia. Tr6jka moich dzieci chodzito do Szkoty nr 3. Kiedy by1 wyt 

demograflczny, byta to szkota 06mioklasowa, nastepnie gdy byt n i l  najmtodszy syn chodzit, gdy j u i  

weszty gimnazja. Ta trojka dawab sobie radg. Teraz rodzice sie denerwuja, sq przeraieni, bo 

odpowiadajq za swoje dzieci. Zastanawiam sig, czy nie byto motliwoici takiego rozwiqzania, aby te 

osiem kias w Szkoie nr 3 pozostato. Czego sig obawiam? Tego, i e  jeteii zostanq te dzieci zmuszone 

do przejgcia do Szkoty nr 1, to moie sie okazat, te  czeft dzieci nam po prostu ucieknie do szkdy 

gminnej pny ul. Traugutta. ,,1edynkar', to jest jedynka". leiei i  z nowego osiedla przyjdzie im 

przychodzit, to nie jest tak kolorowo jakby sie wydawato. W ,,tr6jce" nie styszakm o fail przemocy, 

w jedynce" - tam sie czesto to trafiato. Chodzit syn i wiem. Jego to nie dotknpto, ale wystaruy, to 

co mi opowiadat, co tam sig dziato. Nie docierato to do 6rodowiska. Mnie chodzi o to, a y  za uczniem 

nie ucieknq subwencje, bo jeteli uczniowie pojdq do szkoty wiejskiej, to wiadomo, i e  miasto na tym 

straci. 



G(os zabral Pan IAli-Tna Z a  B u m . - :  ',- haBI ndny, %ballown1 P ~ ~ S W O .  

Dotykamy bardm -go prO$lamu. I datyazacyml reformy 

oiwlaty, serdecznle zap*am na Kom e rpmwy, tak szeroko 

zakrojone tematycznk, te  bardm SZ Edu.Jmcj1 i W ~ l e m y  

jeszue na ten temat wmawlat. Ta u 
o zasadach wpmwadzda reformy oiwlaty I -1 m n i a  ROW uk&, a w i q  

ptzeksztakenla gimnazjum w szkotg nla nesaych zespot6w 
dotychczasowych w u k d y  podjbwow 1 mkr% a slW &zk& I obwod6w. 

Decydujemy o formb ppeyjgt dZEecl do pbWEydI Us&. a#@& p-Owej. mr touq  sig 

dyskusje dotycrqce pnanoszenla u6styeh :t@S, ezyl ISRWtYch &@Wch I myth do Szkdy 
Podstawowej nr 1. Uboltwam, 2e te d W . 9 . J  Itr WW@Y SIC y.maniu od m q l s t o b c l .  

l a  nle zaobse~lrawdkm wielklch p M df&icqcych,,cefomy *)ilukMI w og6le. 

Pnypomng, te r e f o m  namuca rurm R z q d ' i k k r n a t .  IOIOr@my W nlc do ilf&Wzenkr w tym 
zakresle. Nle j e m  H staie s d p o w l a ~  ISB te jrrormg P& pnewidzlano do 

korlca skutk6w jakle ta rdorma bpanle m q dzlstpl. do klas ~6styeh. 

Zasady reformy nle br&y pod uwylc: mQf 

budynk6w na terenle pcraaeg6lnych gFhkr -la kRMttWi@Ci P+ -w.Ch oddzldw 

w postacl klas sl6dmych 1 6smych. W monWW, #I*& -kt-, te  nle h w l e  hdzie to 

moFllwe, do pmplebotr Mtawy m a m , * m -  wp-ono w y  umotllwlajq~ 

pnenoszenle U& jd dz16 funkganu-b&b b u m  W ~ c h  w. W d  be rorwlrtzanle 4 
wziw? WziW 8i? wk&k a d ,  PI We ma rzzyQshvch!mtliwrn- I to PIT@# pew nastepnych 

lane do granlc 

motllwokl. Taki pmypa@k mamy w 'wdy ~&UWO@M 3. Refama, z M6rq mamy 

teraz do czynienla jest defacto trsaclq qnaskblew ldJM&n- Wamptzyktad. 

W klasle szm. I w Maai!e plqtej Srkoly rrr 3 j& po pIqt$ddzlat6w. W klasle awartej 

sqcztery oddibxly. W kbsach tmMch I dw#& - aPlnn I rde+&@! od-. S w  *WzIe)o, to oslem 
i sledem o d d z l d 6 ~  SQd, te nrlalltmy tu @ cqnleraie z d n l e j s S &  reformg kb6ra skutkowah 

p6jidem u e ~ ~  do klas plerwsrych. %em M gyly pmblemy a. wpmwt&BnlCm tej reformy 

I skutek byl takl, te  sz&dolatki I s l a d m ~ l  lJyhl dzB&loldP w ro na #, a d  zdwojone 

rocznlki sq w dw6ch Ldadach -c&em I ~ ~ ~ d 6 w .  ,W&Wwo npWono IM ap kdejnq reformg, 

a mlanowlcle w s b z y ~ i e  p w  sze do srkat I ma& taoretycmk pusty rocznlk 

w klasach plenvszyclr. W z w l q ~  z uym, t%fSBy$my @m!4 &r u y n M #  z takqwacjq, te  Szkda 

Podstawowa nr 3 priwmymujqc wni6w @&my& I 6- by w m u  dwkh lat 

ptzyjqt dodatkowe 10 ~ l a l 6 w .  Tam po fiie ma -1, Ria ma ej r n ~ o & c I  do zmblenia 

tego. W zwlazku z win, trreba tsn pmceskwW# w -la.-.tylko, t a w  ptrrrym systemle, - 
tadna km/wda tym dzklom si@ nle -. IiM 0.- k I ~ ~ : ~ o @ ! & ,  w rpos6b plynny 

do Glmnazjum na ul. ZWlszy CcMnego. W,WMII te$ p& w t& Sam spos4b tyle tylko, te do 

Szkoly PodstawaW nr 1. I to nkfest r16orr.w mi s&, alep8&i-nu$ b b w y .  Akrmtywqdla tego 

systemu byloby w@wWzenle do system, 'Ikm&ml ale j@ PahdtWo: @le&lajq dyskwfe 

dotyaqce rerelbnny o$\s#gty I Btwlowislar k&iWmt\~~ I ~lurftorlum;'@ w s m  jasny wszyscy 

wyratajqslg, te przy wpmwadranlu reformy WbYy u n k k  k m l a  .Wz&@uztym,tete 

uchwdy, k t b  tutaj PllimNo tnacie p r M  e&q sq a@h'f&mne p+@z Kuratf#s I nowe arkusze 

organlzacyjne sip tam oplniowanepmz RiWbta, my p o m t e j  nie e y m a m y  zgody na 
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to, aby uuniowie klas si6dmych i 6smych uczyty sie w Szkole Podstawowej nr 3 od godziny 13:OO 

do 19:OO. Ja pytam, co jest iepsze? Czy to, i e  w ograniczonym okresie czasowym stosujerny takie 

rozwiqzanie, i e  przenosimy, u y  t e i  zmuszamy dzieci do uczgszczania do szkdy na drugq zmianp. 

Moim zdaniem, to pietwsze rozwiqzanie jest bardziej przyjazne dla dzieci. Te sprawy bgdziemy 

pmcedowat dopiero na nastgpnej sesji. Wyprzedzam troche temat, natomiast wracam do tego, i e  

ta uchwata, kt6rq dzisiaj procedujemy decyduje tylko o nowej sieci, nowych obwodach i o przyjeciu 

do kias pienrvszych. 

Gtos zabrat radny Pan Tornasz Karolwak: Szanowni Palistwo, Wysoka Rado, Panie Burrnistrzu. 

Zdaje sobie sprawe, i e  moie to bye dia dzieci uciqiliwe, mote powodowat dyskomfort, t e  muszq 

opuicit szkote, do kt6rej do tej pory chodzity, ale j u i  pare takich przypadk6w byk. Byto Gimnazjum 

nr 2 na ul. Wyspiahskiego, ktbre zostato zlikwidowane, dzieci musiaty chodzit do Szkoty nr 7, obecnie 

Miejski Zespbt Szk6t. My619, t e  jest to do opanowania. Chciatbym natomiast odnieft sig do st6w 

mojego kolegi radnego Stanistawa. Nie wiem skqd sig to bierze, jakiei takie przekonanie, i e  w tej 

.jedynce" jest jaka4 fala. Nie wiem kiedy Twbj syn chodzil do szkoty, ale ja rnusze powiedziet, i e  

chyba jako jedyny na tej sali chodzitem i do jedynki" i do ,,tr6jkiW, ale przektadanie moich 

doiwiadueri z lat kilkudziesipciu nie bardzo przystaje do obecnej rzeaywistoici. Odnoszqc sie do 

rzeaywistoici, to moje dwie c6rki chodzq do Gimnazjum nr 1 i powiem szuerze, i e  nic nie s(yszalem 

o iadnych faiach, o iadnym zngcaniem sig nad kimi, wigc takie przedktadanie tego co byto kiedy4 

na dzieh dzisiejszy jest troszeczkg wyrwane od rzeczywistoici. Nie jest to jedyna szkota, do kt6rej 

moje dzieci uczgszczaty, jest to trzecia ich szkota i sq z niej najbardziej zadowolone. 

Gtos zabrat radny Pan Arrnin Jarosz: Panie Przewodniuqcy, Panie Burrnistrzu, Szanowni Radni. 

Bardzo sie ciesze, t e  wir6d nas jest tyiu znawcow prawa oiwiatowego. Pracuje w oiwiacie i tatwo mi 

jest dzisiaj o tym rn6wit, bo nie jestem pracownikiem Szkoty Podstawowej nr 3, ani Szkoty 

Podstawowej nr 1. Jestem bezstronny, l u i  kiedyi o tym mowitem, i e  jesteimy gospodarzami swoich 

instytucji m.in. plac6wek oiwiatowych, o ktbrych powinniirny mbwit dobrze I dbat o te piac6wki 

oiwiatowe. Strasznie mnie zabolaty - Panie Stanistawie - te  wypowiedziane szorstkie stowa, i e  

Gimnazjum cieszy sie ztq renomq. Przykro mi jest rbwniei, i e  iudzie, kt6rry c h q  o tym m6wit, 

nie biorq udziatu w pracach Komisji Edukacji, nie spotykajq sic z nauczycielami, z dzietmi, 

z dyrektorami szk6t, wtedy mote ten przekaz wygtaszany na sesji, kt6ry jest zapisany w protokoie, 

kt6ry jest czytany pnez rodzic6w, nauczycieli bytby bardziej wiarygodny. Szanowni Paristwo, istnieje 

bardzo duio dokument6w iwiaduqcych o tym, i e  nasze ktodzkie szkoty i Szkota Podstawowa nr 1, 

kt6ra powstanie jest bardzo dobrq szkotq. Szkolq z dobrq kadrq pedagogiuna, z osiqgnigciami. 

Na pewno stowa wypowiedziane na sesji, w ten sposob nie przyczyniq sic do tego, i e  nasze dzieci 

bedq i g n w  do tych naszych szk6t bedziemy pozyskiwat subwencje i otworzymy naszym dzieciom 

droge do petnej edukacji tutaj w Ktodzku. Moja proiba jest taka, i e  zanim zabierzemy gtos wnikiiwie 

przeanalizujmy wszystkie dokumenty, tak ieby nasze wypowiedzi byty bardzo rzetelne. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabski zaproponowat, i e  jeieli sq pytania dotyuqce Gimnazjum 

nr 1, to najlepiej zasiggnqt informacji u Dyrektora Gimnazjum nr 1, kt6ry jest obecny na sali. 

Myile, i e  jei l i  sq pytania, to Pan Dyrektor nie odmowi odpowiedzi w kwestii dotyuqcej Gimnazjum 

nr 1. 
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o narkotyki, przemoc itd.. To jest szkda, ktora zawsze dzialala w spodb transparentny. Jak sig 

pojawia Policja, to sq szkolenia. Jeieli m6wimy o narkotykach, to jako pierwsze szkola wprowadzila 

za zgodq Rodzic6w - psa poiicyjnego. Poiicjant przychodzi z psem, dzieci o tym wiedzq i nie ma tego 

problemu. Pamigtajq Paristwo, obok szkoty byl sklep z dopaiauami, byliimy tym zbulwersowani, ale 

dzialalidmy w tej sprawie. Gdyby taka szkota istniala we Wroclawiu, to wtedy nie byloby 250 uuni6w 

tylko wg naszych badari bytoby 1250 uczni6w. Niestety jest tak, i e  20°/~-250/0 rodzic6w 

zainteresowanych jest najwytszym poziomem, a pozostali chcq tylko, ieby dziecko przeszto do 

nastepnej klasy. To jest pewnego rodzaju jakoit. Prosze zapamiptat, te  my mamy uuni6w bardzo 

dobrych, kt6rzy sq oburzeni tego typu uwagami, inteligentnych, ale r6wniet uunibw, kt6rzy agsto 

majq problemy wywodzqce sie z poprzedniego okresu. krodka nie miel ihy. Teraz jest szansa, l e  

przejdzie cab kiasa. Najlepiej uczy sig w tych klasach, w kt6rych sq uczniowie dobrzy, Oredni i slabsi. 

Te klasy sq najlepsze. My mieliOmy klasy wyjiltkowo dobre i te, w kt6rych bylo wiele problembw. 

W tamtym roku, w maju wr6city do nas dwie osoby z Mlodzietowego OOrodka Socjoterapii i dwie 

osoby Z OHP, ponlewai zostaty skrelione z tego tytutu, i e  olrodek MOS-u nie radzit sobie z tymi 

uaniami i uaniowie ci zagrazali tyciu, bezpieczeristwu wychowank6w i nauaycieli tych odrodk6w. 

To jest rzeczywistodC i my r6wniei takiidzieci mamy. 

Ad vocem radny Pan Stanistaw Farenc. Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panie Burmistrzy, 

Szanowni Mieszkahcy Ktodzka. Zostajqc radnym nie reprezentuje tylko swojej opinii. Moim 

obowiqzkiem jest przedstawiat opinie mieszkaric6w. Skoro dostajg dokument podpisany przez okoto 

st0 os6b i skoro ci ludzie podpisaii sig pod pismem, a ich przedstawiciele wreczyii mi go, wyratajqc 

w nim pewnqopinip i swoje obawy, to moim obowiqzkiem jako radnego jest przekazanie tego Radzie, 

Panu Burmistrrowi jako wladzy wykonawczej. l a  tutaj ani slowa nie Uiylem odnoOnie poziomu jaki 

reprezentuje .jedynka"tyiko podniostem, i e  opinia, ktorq mi rodzice zasugerowali dotyay przemocy. 

Rozrnawiajqc z ludfmi taka opinia ugsto jest wyraiana i jeOii co i  zlego sip stanle, to ciqty to przez 

kolejne lata. Panle Dyrektorze, powiedfmy sobie uczciwie, ja nie musze sprawdzat waszej szkdy, 

bo atery lata temu bytem w Paristwa na kontroli jako przewodniczzlcy komisji rewizyjnej i nic tam 

zlego nie stwierdzono, o a y m  m6wi protokot, kt6ry zostat sporzqdzony, proszg do niego siggnqt. 

Dostajqc tqopinie od rodzic6w, z ciekawosci zapytakm syna, kt6ry ukoriczyl szkole siedem lat temu, 

co tam sig naprawdg dzieje. Nauczyciele wiadomo pilnowali, ale dzieci zawsze swoje robiq, jak to 

dzieci, a opinia jak zla p6jdzie, to sie ciwnie. l a  tutaj, na sesji nie przedstawiam poziomu szkdy u y  

cokoiwiek zarzucam, t e  jest niski poziom w edukacji, wprost przeciwnie - syn tam chodzit i jelii bylby 

tam niski poziom, to dzisiaj nie bylby na studiach. ledii dostaje uwagi, to moim obowiqzkiem jest 

przekazat to co mi ludzie przekazujq. Ustyszatem tutaj od koleianki obok, i e  w ,,tr6jce" gabinety 

flzyune, chemiczne sq polikwidowane i wszystko wiqte sie z kosztami. l a  nie jestem na komlsjl 

edukacji, ja jestem radnym, kt6ry dostal od ludzi petycjg, kt6rzy majq zastrzetenia, uwagi i moim 

obowiqzkiem jest to przekazat. Wiem, te  poruszam ugsto tematy niewygodne, ale lepiej m6wlt 

prawdg w stu procentach, nlt udawaC gluchoniemego. 

Gtos zabral radny Pan Damlan glak poinformowat, i e  specjainie zostala zwdana Komisja Edukacji 

i Kultury w lutym, w przyszlej Szkole Podstawowej nr 1. Chcialem, aby wszyscy radni prryszli 

I zapoznaii slg z dokumentami. Niestety zjawila sig tylko Komisja. Co do tych podpis6w Panie radny, 
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Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz iabski poddat pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 

dostosowania sieci szk6t podstawowych i gimnazj6w do nowego ustroju szkolnego, dwk nr 305. 

Gtosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 1. (Nle g/osow&a nleobecna na sesj~ rana p. LG6nka )  

Uchwala zostata podjpta i otrzymala nr XU/288/2017. (Zal. nr 7) 

11. Podjpcle uchwab w sprawie okreSlenia kryteri6w branych pod uwagp na drugim etapie 

postepowania rekrutaqjnego do pubiicznego przedszkola i publicznej szkoty 

podstawowej prowadzonych przez Gminp Miejskq Ktodzko oraz okre4lenia dokument6w 

niezbpdnych do potwierdzenia tych kryteri6w, druk nr 306. (Zaf. nr 8) 

Projekt uchwaty zostat przedtotony radnym. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabski poinformowal, t e  projekt uchwaty byl opiniowany przez 

Komisje Edukacji i Kultury. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie opinli Komisji. 

Przewodniaqcy Komisji Edukacji i Kultury, Pan Damian Slak poinformowal o pozytywnej opinii 

Komisji do projektu uchwaty na druku nr 306. 

Uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 

okreklenia kryteribw branych pod uwage na dNgim etapie postepowania rek~tacyjnego do 

publicznego przedszkola i publicznej szkdy podstawowej prowadzonych przez Gming MiejskqKjodzko 

oraz okreklenia dokumentbw niezbednych do potwierdzenia tych kryteribw, druk nr 306. 

Gtosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzyrnalo sie - 0. (N!e g~osowala nleobecna na sesjlranap. Z.Gdrska) 

Uchwala zostata pod j~ ta  I otrzymala nr XLI/289/2017. (Zaf. nr 9) 

12. Podjecie uchw* w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Klodzka, 

druk nr 299. (Zd. nr 10) 

Projekt uchwaw zostal przedtoiony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabski poinformowal, i e  projekt uchwaty byt opiniowany przez 

Komisje Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i tadu Przestrzennego. Przewodniuqcy 

poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska i kadu Przestrzennego 

Pan Zbigniew Nowak poinforrnowat o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na dwku 

nr 299. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod gtosowanie podjpcie uchwaty w sprawie 

nadania nazwy ulicy na terenie miasta Ktodzka, druk nr 299. 

Gtosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzyrnab sie - 0. (Nleglosowala nlwbecna na sesfl rana p. z.G6rska) 

Uchwala zostala podjpta i otrzymala nr XU/290/2017. (Zal. nr 11) 



13. ~ d j p c i e  u e h w ~ ; ~ r a w h  ~ , x @ y  dr am&mie W n d  llnowy dzlartawy, 

kt6mj przdmfotam @at C. aama -& r do- dzi-wcq, 

druk nr 298. (W. nr U) 
Projekt uchwdy zostal pmdbtanp tadnym. 

pmewodniaqcy Rady pan ~om.a 'bb# id  m o w ,  te !pfojekt Wwaiy  b@ oplnlowany p rze  

Kornisje Gospodarkl Konynalnef, O h m y  

poprosU o pTz.ds2awIenb oplnli kmisj l .  

Rewodnlcqcy Kom19j1 Gsp- I  

Pan Zblgnlaw Nowak plnformonral o -4 Bljhfl 
, , 

nr 298. . . .,, . 

Uwag I zapytah do pr@&W nie sWerdm@. 
. C ?  

Przewodnia@cy 'Rady @@l Tonrlgla hbdb rn ant* @&de @$mdy w sprawle 

wyratenla zgody na zawarcle Wnaf d- tct6w1phedrn& jest ta sarna 

nleruchomoLt z&tychczasowym dzler&cLYuB1LWd@ nr a(W. 

14. Podjqcia uchw.ly w .pmkMa na- nie-dcl za cenp 

rna&@kow-''druk nr 296. 

(Irl. nr 14) . . 
Projekt uchwaly zMaal p l z e d t o t ~  radny:%a8 , ' .  .. :4:; , : ! .  t. ..: 

Przewodniaqq Rady Pam To- 
Mlasta do p r o j a b  whwnty na dnrku m rn.- : 

kt6ry brzml: ,,(.,.;) sf3 usLJ", a W l n n o  b;yt. 4 ... U.T. 

P=ewodnia9w KW@# K o m b 5 W W t w  Mamh I I?glWYLD;W*j. p@&mbt wiavkr 
polnforrnowal o 

Ptzewodnlcqcy Kmlgjj  Gospodruki KqW&&lr#g, O&tu#@ ~rodoW&a 1 t&u hrest~ennego 

Pan Zbignlew IYowaR poinfomowal 0 ~ & m l a l l  &a t&w+ na druku 

nr 296. 

Uwag I zap* do pm$&ctu n k  sbvlerdzmm, 

P r r e w o d n l ~  Rady Pan Torr~ur #MW W $$mw@b p z y j ~ r a W p o s r a w k l  do 
projektu uchw* na d m  nr a, Mkari[ar.KWka. 
Gtosowanie: za - m, paedw - 0, w s t ! z y ~ , ! B &  - 0. m. 
Autopopnwka zost8i@ p*. 



Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz fqbski poddat pod gtosowanie podjgcie uchwaty w sprawie 

wyratania zgody na nabycie nieruchomoSci za ceng wytszq od wartoici okreilonej pnez 

rzeuoznawcg majqtkowego, dmk nr 296 wraz z przyjgtq autopoprawkq. 

Gtosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzymato sig - 1. (Nleglosowala niwbecnanasesjlranap. ZGbmka) 

Uchwala zostab podjpta i otrrymala n r  XLI/292/2017. (Zat. nr 15) 

15. Podjpcie uchwaly w sprawie wyraienia zgody na dokonanie darowizny nieruchomoki 

stanowiqcej wlasnoSt Gmlny Miejskiej Klodzko na rzecz Skarbu Pafistwa, druk nr 312. 

(Zal. nr 16) 

Projekt uchwaty zostat przedtoiony radnyrn. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tornasz i absk i  poinformowat, i e  projekt uchwaty byt opiniowany przez 

Komisjg Budtetu, Finans6w i Polityki Gospodaruej oraz Komisjp Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Srodowiska i tadu Przestrzennego. Przewodniuqcy poprosit o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqca Komlsji Komisjg Budietu, Finans6w i Poiityki Gospodarczej Pani Aneta Loriewicz 

poinformowat o pozytywnej opinli Komisji do projektu uchwaty na dmku nr 312. 

Przewodniuqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i h d u  Przestrzennego 

Pan Zbigniew Nowak poinformowat o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na dmku 

nr 312. 

Gtos zabrat radny Pan Lech Sur6wka. Szanowni Paristwo, uczestniczytem w Komisji, na kt6rej byto 

spotkanie z Panami z Paristwowej Straiy Potarnej i sprawa jest jasna. To, i e  przekazujemy ziemig 

w takim miejscu, to jest idealne, poniewai jest to wyjazd na ,,6semkg" i jest to najbardziej dogodne 

miejsce do usytuowania jednostki ratowniao-galniaej. Mnie tturnaciono na Komlsji, t e  po to jest 

ta ziemia przekazywana i podejmowana uchwata w tej sprawie, teby Strai rnogta rozpouqt 

procedure starania sig o lrodki z centralnego funduszu na budowg swojej nowej remizy, u y  

stratnicy. Brakuje mi tu jednej rzeay, co stanie sig gdy nie dostanq tych lrodkow, czy ziemia nadal 

bgdzie ich? 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabski  poinformowat, te  byta na ten temat rozmowa na Komisji 

Budtetu. Istnieje precyzyjny przepis, i e  jelii w ciqgi dziesigciu lat nie zostanie zadanie zrealizowane, 

to gminy moie zaiqdat zwrotu przekazanego gruntu. 

Wlgcej uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tornasz tabski  poddat pod gtosowanie podjqcle uchwaty w sprawie 

wyraienia zgody na dokonanie darowizny nieruchomolci stanowiqcej wtasnoie Gminy Miejskiej 

Ktodzko na rzeu Skarbu Paristwa, druk nr 312. 

Gtosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymato sig - 0. (Nie glosowata nleobecna na sesj~rana p. Z . G 6 m )  

Uchwala zostala podjpta i otrzymata nr XU/293/2017. ( Z a I .  nr 17) 



k t 6 4  p d m l o t e m  @St tB uwcl AtLnrch- w-w dz'arfawfa 3. 
' . 'ii, druk nr 313. (24, nr . ,. 

, 
Projekt uchww zes@ przedlotcmy radnym. 

PtZew~dnl~q~y ~ a d y  ~ ~ o w I t ,  tuRaRofekt W lrplniowany p m z  

Komlsje Budtetu, Fit?@& 1 uW Kmenalnej, Ochrony 

~rodowlska I tsdu PrZWWennem; nle o@ Komisjl. 

P n e w o d n i a ~  Komlojl Komisje Rrdtetu, I ~ t $ w p o d m p e j  Purl bwb Lorkwla 

polnfonnowat o ophrli K o W 1  I&@@ na dljiLu nr 313. 

Pnewodnlczqcy KomB# Gospa&N KotpiU&u@, CMhnq, i W Ptzestnennego 

Pan Zblgnlaw Nolla#@alnfomwd o oflkdE WWl dD pmjelchr MW na druku 

Uwag I zapytat! &o pr@etatU nle o&wlerdmm$t$;, 
R 

P~eWOdnla4Cy ~ ~ a c l . y  TO* f.- pbd &mwanle podj~de uchwdy w sprawle 

wyratenia zgody na m a r c @  Wjn&j cJlhs*Py w, kt6rej Bmedmlotam jest ta sama 

nleruchomog z dotychsP;dsowyrn d z l e ~ ~ ~  nr 313. 

17. Podjqda uchwaly w spnrvl* rndrlqr &l~b~dq k?r ~ 1 1 8 ~ 0 , l S  Red9 MlejMoj r dnla 

12 listopada Z0lS r. w spmruh u.ebtr @mWamJew.~r omr m d  wynejinowanla lokall 

wchodacych w skhd rnl~kanlow.(lo -bu 5mm MIej.ltisj Kbdzko, dmk nr 309. 

(Zal. nr 20) 

Projekt uchwa(y msbl pnedbt* radnym. 

Pnewodnlaqcy Rady Pan Tom- hb8W mlnibrmowa(, k pmjekt uchwaly by) oplnlowany pnez 

Komlsjp Gospodarkl Komunalnej, Ociwny $ m d o w ~  I W u  Prg&rzennegc. Pnewodnlaqcy 

poprostl o ptzedstawfcmle oplnli Komlsjl. 

Przewodnlczqcy Komlsjl Gospodarkl Komwminaf, (kblt70q groda@ISka I tsiljl Pnesttzennego 

Pan Zblgnlew Maw& po ln foma t  o #@lnU LPwnlsfi @ proje@-dy na druku 

nr 309. 

ie w gcj uchwale brakuje 

punkt6w ujemnych .ta @, te  ow& &stab mhszka& I je za+ayIa, &ma zadtutenle, te  

jest to jego CrPtcle lulr:mwarte Meszkmk; T&4bje ml Jl6& W.mog* ta by6 saMej rozbudowane 

z tego tytuht, %e prry n%c u ~ n i e n l u  .#g& m y ,  b M&jth m w ,  to wy&& jakbyimy ten 

element patolqaii poplsnil popa(n p bom, &re jut da+y, zniszczyh, lub 
srl tak zadluhne, ie m e  du& pra 



Rady Pan Damian glak, poinformowat i e  w uchwaie jest jeden punkt rn6wiqcy o tym, i i  Burrnistrz 

nie powinien przedtutyt umowy najmu. lest taki punkt wprowadzony dla tych co majq zadluienie 

lub zaktocajq porzqdek dornowy. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabsk i  zapytat radnego Pana Lecha Surowke, czy to traktowat 

jako wniosek do wprowadzenia do projektu uchwaty, czy t e i  jako uwage. 

Radny Pan Lech Sur6wka. Jest to uwaga. 

Wiecej uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poddat pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 

zrniany Uchwaty nr XVI/118/2015 Rady Miejskiej z dnia 12 listopada 2015 r. w sprawie zasobu 

mieszkaniowego oraz zasad wynajmowania lokaii w c h o d z ~ c h  w sktad mieszkaniowego zasobu 

Grniny Miejskiej Ktodzko, druk nr 309. 

Gtosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzyrnato sig - 1. (Niegtosowala nieobecnanasesjiranap. Z.Gbrska) 

Uchwala zostala podjqta I otrrymala n r  XU/295/2017. (Zal. nr 21) 

18. Podjqcie uchwaw w sprawie przyjecia programu opieki nad zwierzqtami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomnoici zwierzqt na terenie Grniny Miasta Ktodzka, druk n r  311. 

(Zal. nr 22) 

Projekt uchwaty zostal przedtotony radnym. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poinformowat, i e  projekt uchwaty byt opiniowany przez 

Kornisjp Gospodarkl Komunalnej, Ochrony Srodowiska i tadu Przestrzennego oraz Kornisj? Spraw 

Obywatelskich i Porzqdku Publianego. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie opinii Kornisji. 

Przewodniczqcy Kornisji Gospodarki Komunainej, Ochrony 6rodowiska i tadu Przestrzennego 

Pan Zblgniew Nowak poinforrnowat o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na dmku 

nr 311. 

Przewodniczqcy Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego Pan Wojciech tyszkiewicz 

poinforrnowat o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na d ~ k u  nr 311. 

Gtos zabrat radny Pan Lech Sur6wka. Szanowni Paristwo. W prograrnie opieki nad zwierzetami 

bezdornnymi oraz zapobiegania bezdomnobci na terenie Gminy Miejskiej Ktodzko, w rozdziale 3 jest 

5 4, cyt.: ,,Grnina posiada urnowp w zakresie opieki nad bezdomnymi zwierzgtami zawartq z Fundacjq 

,,Pod psiq gwlazdq", prowadzqcq schronisko dla bezdomnych zwierzqt w Kbdzku przy ul. Potwiejskiej 

20." Moje pytanle jest nastgpujqce, czy kkoro zawarta umowa, to my ptacimy pieniqdze na zasadzie 

statego ryczaltu? I jak wygiqda z naszej strony nadzbr nad tym schroniskiem? 

Odpowiedzi udzielit Pan Michal Piszko Burmistrz Miasta. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. 

Mamy podpisanq urnowg i ptacimy za kaide zwierzg, ktore zostanie jednorazowo ztapane na terenie 

rniasta. Za kaidq tego typu ustug? jest wyptacana kwota na rzecz Fundacji. 

2-ca Burmistrza Pan Wieslaw Tracz poinformowat, i e  jest to ouywiicie nadzorowane. 

Na podstawie irednich sytuacji, wystgpujqcych co rok, zaktadamy kwot? w budiecie na te ustugi 



s~p wm6g m a n l a  @tnkab*, .n ht&ni '# urn* % podplsscle'. W y m m n l  
. I '  .. , 

p-wnlcy WydA& n&omjq ay i & ~ ~ F & W W  W& do&, he my weale nla . 

je.ste$rny tutaj w syiwsj! wlelkkp wyboN, k Jatt tos & S-S w Pam. nie do k o b  

rozwiqzany. My podnnlby s l ~  : w e t  : 0; tjiaga, Ba ja&W pdMMy u -n@ 6@, poniewat sq 

rejony w Polsca, te rUe ma taH* podn~i&Wl rPny za 
inacfonalne. Ma n w r n  mu podmiot jest 

w Dtlertonlowk!, a k b  tat dzi&,..na 't@#m, @,.B!4meSt cob ,- z plenlpdzy 

powlatowych, cry gmlbmych, tB L p w-,gs*ede xmystMm ~ ~ ~ s t w o  dla 

zwienqt ze -GI ,@few. l a  w;O*oJ@ m& z takW pnypadkaml, te 

uukakm mlejsc nr GW'iym $I~&v, wobrazlC fakle 

to sq Wty. VV.rysq a w mlejw, kt6re 

zostdo utwo~one, n%ittl@@k czmw&a &go, tebyerny 

wszyscy tego plnoW. h l e m ~ :  w tym k&&u, &y ~&tikt&$temak&&c 2 roku ne rok 

poprawlat. 

Odpowledzl udrlell PM MiChd Chakb MWsta, h i e  ~ n l ~ ,  Wyseka Rado, 

oczywlsde, 2e WSWB m l w W ~  ale pCawRR'ibqlSawlqemwe. 23 -0. a, pamletam, 

zostata -h @@sztuk&u .. . 4&&, -:- pnd- Wry pmwadzN 

ten o d h  dlzl .Eimlffir lelsW*r b8mkke. tidam nle rn#lMy sygr&&, te -&lkl robiq 

spustoszenle, rde jest to Waftl~smu I , E llPOI, wiw pod konlec 

. , 

Wlpcej uwag I zap* do proje&u nle staW@Mm. 

Pnewodniaqcy f b $  k n  Tanw%lr 
pnvfwa progmnu MPfCI nad MwiWawobliqpra zwieqt  na 

tarenle Grnlny MlasW@bdzka, &I& nr 311. 



Przewodniuqcy Kornisji Zdrowia, Pornocy Spotecznej, Sportu i Turystyki Pan Jacek Kublckl 

poinformowal o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na dmku n r  300. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabski poddat pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 

przyjecia Strategil Rozwigywania Problern6w Spolecznych Grniny Miejskiej KIodzko na lata 

2017-2022, druk n r  300. 

Gtosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. (Nle gtosowata nleobecna na sesjl rana p. LGdrska) 

Uchwala zostata podjpta i otrzymata nr XU/297/2017. (Zal. nr 25) 

20. Podjqcle uchwaty w sprawie przyjqcia dla Miasta Ktodzka Gmlnnego Programu 

Profllaktykl I Rozwlqzywanla Problem6w Alkoholowych oraz Przulwdzialania Narkomanll 

na 2017 rok, druk nr 295. (Zal. nr 26) 

Projekt uchwaty zostat przedlotony radnyrn. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabski poinforrnowat, i e  projekt uchwaty byl  opiniowany przez 

Komisje Zdrowia, Pomocy Spotecznej, Sportu i Turystyki. Pnewodniwqcy poprosit o przedstawienie 

opinii Kornisji. 

Przewodniczqcy Kornisji Zdrowia, Pornocy Spotecznej, Sportu i Turystyki Pan Jacek Kublckl 

poinformowat o poryhlwnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na dmku nr 295. 

Uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniagy Rady Pan Tornasz ~ a b s k i  poddat pod gtosowanie podjqcle uchwaty w sprawie 

przyjecia dla Mlasta Ktodzka Grninnego Prograrnu Profilaktyki i Rozwiqzywania Problem6w 

Alkoholowych oraz Przeciwdziatania Narkornanii na 2017 rok, dmk nr 295. 

Gtosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzyrnato sie - 0. (Nie gtosowata n ieobma na sesJi rana p. Z.G6Ska) 

Uchwata zostala podjpta i otrzymata nr XU/298/2017. (Zab nr 27) 

21. Podjqcle uchwaty w sprawle zrniany Uchwaty nr XXXVII/270/2017 Rady Mlejsklej 

w Ktodzku z dnla 24 stycznia 2017 r. w sprawie zmiany statutu Powiatowej I Miejskiej 

Blbllotekl Publianej im. Marl1 Dqbrowsklej w Ktodzku, druk nr 297. (Zal. nr 28) 

Projekt uchwaty zostat przedtotony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz tabski poinforrnowal, i e  projekt uchwaty byt opiniowany przez 

Komisje Edukacji i Kultury. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie opinii Kornisji. 

Przewodniuqcy Kornisjl Edukacji i Kultury Pan Darnian 6lak poinforrnowat o pozytywnej opinii 

Kornisji do projektu uchwaty na druku nr 297. 

Uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddat pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 

zmiany Uchwaty nr XXXVII/270/2017 Rady Miejskiej w Klodzku z dnla 24 stycznia 2017 r. w sprawie 



zku, druk nr 

nrao& m&*.s Z.Gdo*sJ 

Uchwala r o w  paqlst. 1 ot- W - 7 -  nrd.1 

druk nr 308. (ZW. nr 981 ' 

Pmjekt uchwaty zostal. pmdbt* radnym. 

Przewodniaqcy Rady P.n Torn- kaLdrl *m 2s @Wekt ,-&' b# whliowany przez 

wszystkie K o m m  tgo,dnie z pI"&tYm lml&#,b lyW&". Prz poprosk 

o pnedftewienie oph~ll KBfnisJi. 

Przewodnl~ca Komisjl Kmls jq LMsdtetu, Fbl@Mhl I w - 0  
~. . 

poinformowat o poq@wmj opllrii Komtal &.pm#Jctw qe&&& na dI+#3~ nr 30$. 
Przewodnlczacy Komi5j1 ~ o s p a b s r ~  K grodo- i t d u  ~nagtrzennego 

Pan Zbigniew HooRk p f n f o ~ a t  o lsjl .gl) p m j e h  tw'Wh~a(y na druku 

nr 308. 

P f z e w o d n i a ~  Komisjl Zdrowla, P o m w  .-&, @Wt41 I T- Py? 3md1  Kubicki 

poinformowal o o m  KomksJl.&~~a&tu uchWW na d r W  nr 3m. 

Plzewodni- Komlsjl Mukacjl I ~ u 1 t w y . G  IIMfa, @. WIII~WWP~ ej opinli 

Komisjl do profektu Whwely na b u k u  nr 

P r z e w o d n i a ~  Komkjl %raw LlbywatdskWC I f%&ku nago'mn WofpkGh kyszkiewia 

poinforrnowd o m e j  oplnil Knnisp CYi pweictu uehailly na df%& nr 308. 
Komisja Rewirvfna nla o p ~ n l o h  pmjei@ r#.iiq?hu nr 3U8. 

Uwag i zapyta6 do pmje#u nle WerdzQnur. 

Prrewodnlcqcy Rady Pan ToamLn m d  pod d*rowanlc~@BrtJ@e PAW w sprswie 

nadania h/hrlu "Honorowy Obywtel Mi-!! ", dmk I$# 308. 

Przewodnialoy Rady Fan Terrrsu p o i n l ' o m ~  osobp rebrane Wb sail, Ze Rada 

rozpahywah wnloeek o nadank tytutu "l@twwy WyUMel M- KlodaltOp Panu Wltoldowl 

Kozakowsklexf~~. , . 
, .. .., 

. . 

23. Podjqch udrw&y w spmwb -hla .k@ Pmna QM.wiusm Majowiaa na 

Bunnlmbza PU8- Kbdzkn, druk nr m. @ei. nr 32) 

Przewodnlaqcy Rady Pan To- pnprDrl Pana m n a s a  g; @rzyblitenk sprawy. 

Mecenas Pan Madn Trwdak: Szanowni Wstwo, w moj@#cwcnle, po ptzeanabwaniu przepis6w, 

zgodzq siq z Panla Sekwtafz i cwrtam, tcr W&m typu spmw nie m* zestat zawiaszona. Z uwagi 

na to, t e  Dzlat VUI Kedeksu pastepowarde .Mml-, kt6w dotyay  wanl la skarg 



i wnioskdw zawiera sam w sobie przepisy w jakich sie to rozpatruje i nie odnosi sie do innych 

przepidw kodeksu postepowania administracyjnego, a art. 98 ust.2, na kt6ry powoluje sie 

wnioskodawca nie jest objqte materiq tego dzialu dot. rozpattywania skarg i wniosk6w, wigc nie 

mote on stanowit podstawy do tego, ieby rnoina byto wnieit o zawieszenie rozpatrzenia takiej 

skargi. Takie jest moje stanowisko. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabski :  le iel i  dobrze rozurniem. Zdaniern Pana mecenasa, Rada 

w og61e nie powinna rozpatrywat tego wniosku? Czy powinna go przegtosowat? 

Mecenas Pan Marcin Trzeciak: Tego wniosku o zawieszenie? - przegtosowat, przy czyrn z punktu 

widzenia prawnego ten wniosek nie rnoie sip ostat jako wniosek zgloszony do rozpatrzenia tej skargi. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski :  A co w przypadku, kiedy wniosek zostanie przyjety? 

Mecenas Pan Marcin Trzeciak: To zostanie przyjety. Natorniast pytaii Pahstwo o rnoje stanowisko, 

to je wyrazitem. 

Zgodnie z sugestiq Pana rnecenasa, Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz h b s k l  wniosek, kt6rego 

tre6t zostala oduytana na pouetku sesji, ztoiony przez ,,Akademie Przedszkolaka", Pana Oktawiusza 

Majowiaa jako organu prowadzqcego, poddat pod glosowanie Rady. Wnoszrlcy zwracat sig 

z wnioskiem o zawieszenie postepowania, czyli w tyrn rozurnieniu rozpatrzenie skargi na nastgpnej 

sesj i. 

Gbsowanie: za - 1, przeciw - 13, wstrzyrnato siq - 6. (Nie gtorowa~a nleobecna na redl  rana p. Z.Gdmka) 

Wniosak zostal odrzucony. 

Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej Pan Adam Kwas zglosit autopoprawki Komisji do projektu 

uchwaty na dmku nr  307. Zrniany dotyaq podstawy prawnej oraz dopisaniu 53 o brzrnieniu: 

,,Uchwata wchodzi w iycie z dniern podjecia." W podstawie prawnej wienz trzeci, kt6ry rn6wi 

o Kodeksie postepowania adrninistracyjnego jest zapis, kt6ry brzrni: ,,(tekst jednoiity Dz. U. z 2013 

r, poz. 267 ze zrn.)" powinno byt: (Dz. U. z 2016 r, poz. 23 ze.zm.)". W nastepnym wierszu jest 

zapis:"(Dz. U. nr 3 poz. 46)" powinno byt: ,,(Dz.U. z 2002 r. nr 5 poz. 46)". 

Uwag do zgtoszonej autopoprawki nie zgloszono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poddal pod gtosowanie przyjecie autopoprawki 

zgloszonej prze Kornisje, do projektu uchwaly na druku nr 307. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzyrnato sie - 0. (Nleglosowala nieobecna na sesjf ranap. LGdrska) 

Autopoprawka zostata przyjeta. 

Przewodniu&cy Rady Pan Tomasz tabsk i  poddal pod glosowanie podjpcie uchwaty w sprawie 

w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Oktawiusza Majowiaa na Burrnistrza Miasta Klodzka, 

druk nr 307, uznajqcej skarge za bezzasadna, wraz z przyjetq autopoprawkq. 

Glosowanie: za - 15, przeciw - 0, wstrzyrnato sie - 4. (Nie glosowata nieobecna na ses# rand p. Z.G6rska o m  

jedna osoba obecna na sali) 

Uchwata zostata podjqta i otrzymata n r  XU/301/2017. (Zal. nr 33) 



druk nr 310. 

Przewodnlczw ~ e d y  PM TOW t.blU ptd~#~rmoWB), ie w tym pnypadkll mamy projekt 

uchwdy uzn- skMgO za zasa&n~, Koanlr# Cle pro@&& uchwaly dot, uzasadnlenia 

oraz wnlosek mntejmkl uznajw s k w g ~  u dRll 

Gtos zabral Pn&niaqcy KomfPfl Re WWM. %&ergs dolytzq os6b tnedch 

I jako taka, bez u-6, 'bez prawa ckP m n t a n r l m h  fJBbb wV&Wgo bat@ prz+z Sqd, bqdi 

wydanla upow&nienla d b  sk-cych nlP i@u@p by5 wan& W cakj ~ ~ + o 4 c l  skaqa 

dotyay r6wnlet przyjmoaranla atmn pnez Wimktna. 0yW W zamty d o t y a w  zachowanla sie 

Burmistna, na kt6n Burmlstrz oclpowiedzi.r, BtW zacbwde PanaBurmistrza nie mido miejsca. 

MieilLmy zatem typowqgrswp she przeth!& W u .  Istotyagadnlen(a jest to, gs skslrga powinna 

byt sformulowasa w &b konwny  I powtrnradsQmy6 spmw na tyk konkret@, ke mogllbySmy 

sle do nlch odW44, bo same pocnude, te  j#St s$ pkap@mnym bez podanfa @u jest tutaj 

trosreczke za nralo. W m l m  roatmlenlu lenlw j- dw6& radnych nle pozwda uznat 

skargi za tym bardzla, te  o m  ixhb W d c h  1 Hllaklwb rile bylo tadnych 

pneslanek do Ugo, skarQu8 m u  -wan& tych om%, bwlem Kodeks 

pos@powanla tttmiaishacyjnego stanowl, M meSna M y 6  & ~ q e  w lmlenlu OSO& tneciej, ale 

naletdoby miet od nlej upowainknie do dzidnrla. I&%lego upawainlenie nie bylo. Og6lne 

zarruty zakrawMqce na dosyt drlwne, te  &#miRita mWy clcr Plathmy ObymWIsktej wlec jest 

inkrymlnowany za m &kt pnywIetnoEd, przpjmawmla SUW, gdzie s w c a  uwata, te 

nalety pnyjmovvet olywatell o W e j  por~r dnia i fmy. Kankluzja smiena &B tego, teby takie 

niekonkretne sprawy tmktowat jako nlezwlldll., -ern *r i s t o ~ e  nle byto Waj  matwialnego 

powodu do pos@wiartla lurmislrrowl zamt&. a opMlpr Efmnlstn ncyla6nU I m a  sle nam, te 

trudno bmq6 w dyskurfcp na temat kto mbt tym $sa&k#, te nla ma twwdgch dowod6w j&Ii 

chodzi o zachawanle Burmlsttza, an1 te2 nlc m&na W y C  d8lej spravq, DP &ow9 stan* 
pneciwko slowu. 

WS zabral radny Pan gt.nidaw Pamw. Csnk P n e w o d n w ,  Wy&a Ratio, Panle Burmistnu, 

Szanowni Mieszkahcy 1Clodrka. W e r a m  tea z p w  lpssyayrqc, fe nie rn* slq tu z kolegq 

Panem Adamem zgod&, te  ska- wys&pm& w hWmW -by U*cctej. To jest ebtona skarga, 

przez konkretq os*, kt6ra pod nl;l #@@@bela I d. hcto tQ9uMzyszyh Dsobie, Wra  tak 

pnynajmnlej z treLci skargl wynlka, jut nle f~&@ WpomW, $a mow slg domy&&, te przy wizycle 

uczestniczyta Pan1 *) j&l sle my&, to pm+ d e  qmsteh%vd. Z te@a wzglcglu z & tneclq osoba 

to jest dla mnle takl wieM znak zapytanla. ONpl &mat, k&y chce paisrsryt, to jastem zaskoczony, 

jak bez probtem6w r o z ~ r u j q c  pop~ednl l  gtoeow- i n a M  nie w c ~ ~  w dyskusje, 
bo sprawa byla oczpWa dotytzqca tej m l e j  sk& j& man% za-. Tak tu w tym 

pnypadku my fako Rae jeste4my zobltgmm$ ca*rem. LJst&%a o sa@&z@zle isrrm, m6wl. mlesiqc, 

a w skompiikowa~j spnwie nwha p n  ale m w q  muQq do t t q ~  argummty. W g~dniu,  tut 

pned 4wi&mi wplyrva dcarga I w stycznlu zu$Wa srybko m, mpahona, vrydaweloby sle, te 

przez Komlsjq Rewlzyjna, a dzl&j mamy jM, cBt@ m m .  Skam wplyn@a IM Wojewody. Ona 

nle byla zbtona do Unqdu, tylko msWa pw#kmma r#W iW?ka Wojwode I choCby r tego wzgl@u 

powlnnlimy dachawd dutej starannohi prayr~m&ptyddu W skarg, a nte tak przeclwat w czasie. 



I czy my j q  rozpatrzymy jako zasadna, a y  beuasadna, to oberwie sie nam od Wojewody, jako calej 

Radzle, za zaniechanie obowiqzku. W poprzedniej kadencji mielitmy podobne sprawy i mielitmy pare 

upomnleri jako Rada, i to byty terminy o wiele kr6tsze, wchodzity w grg dwa, trzy tygodnie, ale nie 

trry miesiqce. lakbym byl Panem Burmistrzem, to bym sam wnioskowal do Rady o uznanie skargi za 

zasadnq. Powiem dlaczego. Na poaqtku swojej kadencji Premier Tusk - byta jakai skarga, byla nie 

rozpatrzona, wiec z pdnq premedytacjq, majqc wiekszott w Sejrnie przyjqt, te  ta skarga jest 

zasadna, nie rozpatrujg merytorycznie, czy jest zasadna, u y  nie, z prostej przyayny, teby 

urzednik6w organ6w samorzqdowych zmusit do tego, i e  gdy przychodzi jakai sprawa petenta, to 

teby w ciagu miesiqca byta rozpatrzona.,Sq wyjqtki, i e  motna to przedlutyt, ale muszq by6 do tego 

argumenty, sprawa musi byt bardzo zawila. Nawet uznajqc, t e  ta skarga jest zasadna, twiat sie nie 

zawali. Skoro jest skarga na Burmistrza - wtadzg wykonawuq, a my jako wladza ustawodawaa, 

a Komisja Rewizyjna wystgpujqca tu w ramach nadzoru, a sprawa jest rozpatrywana przez trzy 

miesiqce, to o co tu chodzi? W tym ukladzie, prosze sig zastanowit, bo tebyimy sami sobie do 

wtasnej bramki gola nie strzelili, bo ku ternu do zdqia. Przyszty ju t  pisma ponaglajqce od Pana 

Wojewody. 

Gtos zabrat Pan Adam Kwas Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej. Istotnie, byla zwloka. Rzea 

dotyuyta dosyt rozbietnych opinii. W gronie Komisji byty zdania odrebne, ale proszg zwr6cit uwagp, 

i e  t e i  Rada obraduje na sesjach. Ostatnia sesja byta 16 lutego. Zbiegto sie to tet z mojq 

nieobecnoiciq, bo bylem wtedy w sanatorium. To oaywiicie nie ttumaczy niczego, natomiast 

mieiiBmy te sesje zwo4ywane w trybie nadzwyczajnym i tez nie bylo chyba uasu. Faktyanie, moja 

opinia, a y  t e i  uzasadnienie do skargi wraz z projektem uchwaly datowane jest na styczeli. Myilg, 

te  ta sytuacja wiecej sip nie powt6rzy i mam tet nadzieje, i e  na ten temat wypowiedzielitmy sip ju t  

dosyt obszernie r6wniet na poprzedniej sesji. Proszg bardzo o zamknigcie dyskusji i przegtosowanle 

najdalej idqcego pmjektu. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabskl poinformowat, i e  jeteli Rada podejmie uchwa$ 

w przedmiotowej sprawie, informacja o sposobie rozpatrzenia skargi zostanie w dniu jutrzejszym 

przestana do Nadzow Wojewody. Przewodniuqcy Rady p r z y s t ~ i t  do przeglosowania najdalej 

idqcego wniosku w sprawie rozpatrzenia skargi, wniosku mniejszotci m6wiqcego o uznaniu skargi za 

beuasadnq. 

Gtosowanie: za - 15, pReCiW - 5, wstrzymato Sip - 0. (Niegploswala nieobecmnasesjlranap. Z.Gdrska) 

Wniosek mniejszoSci uznajqcy skarg+ za bezzasadnq zostal pnyfqty. 

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poddal pod gbsowanie pmjekt 

uchwaty uznajqcy skarge za bezzasadnq, ktory stanowi druk nr 310, w sprawie rozpatrzenia skargi 

Pani *) na Burmistrza Miasta Ktodzka. 

Glosowanie: za - 14, pneciw - 5, wstrzymalo sig - 1. (Nie gtosowata nleobecna na sew rana p. LGdmka) 

Uchwala zostala podjpta i otrryrnala nr XU/302/2017. (Zal. nr 34) 



Sekretam obrad Panl Aneta LoJmlor 0 do 
Mlejsklej: 

Interpelacjq radnego Pam Lecha 9 

Zapytali radnych nle shnierdzono. 

26. Wnloekl 1 dwladdc*.nia rdnych 
Wnlosk6w I 04wlsdczeh ndnych nle stw 

27. Sprawy &no. 

Rady 

Gtos zabral V-ca Pnewodnlczqcy W y  PM welt, Wry w hleniu mlaszkalic6w zwr6clt 

slg z prodh o utwardzenle alejkl na cmmt&&u komundn$m, b l e w  wzcUut ogrodzenla. V-ce 

Pmewodnlaqey Rady poruszyl tarldp sprawq m n l s  z n-ch dt&przez o m ,  kt6re dowotq 

materlely budowlane na fsreny przylegle do M@M& naMqcB do Gmlny. Pojazdy te nle wykorrystajq 

uktadu kornunlkacyjnego I dow* materld Moryml dflg8rm, powo6ujqc lch usnkodzenle. Czgft 

z tych pojardbw +I po ~ s z y c h  uhwdzonysh @a&. W mlqzku z powytszym 

V- ce P t z e w o d n l ~  zadd pytMte Burmlrbkowl, a y  wwlche Burmldn jakle4 mz&Jqzanle w tej 

sprawle oraz ezy byly pmwadzon mzmowy z W&tern w tej oprewle? 

Odpowledd udzlelll Pan WIastm T n a  2-g &mls tm  M$Ita. Pr- Pafistwe, odnouqc slg do 

plewszego tematu, neczywl9cle mlall4rny Wda aygna4y d o m c e  cmeMarra I alelek od strony ullcy 

Objazdowej. Bykm tom z pracown)(carnl, o k d ~ h n y  zakW pWc na @n mk I pewne prace jut tam 

sq prowadzone I zostaty wykonane, a pewne pmm jeszcxe Ulll Wq wykonywam. Trzeba prryznaf, 

te  wejkle od smny ul. Objazdcwej byh tm&@ ranidbane I w zwlpfku z tym nie dopmwadzl sig 

tego do wtaklwego stanu w clqgu jednego mku. Ust;a)II%iny, te  od &go roku bpdzlerny ujmowat 

pewnq okre6lonq kwoh w budtacle mlarff* no cmmtem 1 bgdzknry zmlewd do tego, aby 

rozpoaynat pewne systematycme dzlalanllr W c q c e  Wadu kmunlkacyjnego na 

cmentamach, kapllc I remego s w m u  OswktlWa na m&mch. Pta potwWzenle tych 5(6w 

bgdrle widat te dzlaknla wlainle z tamtej m, gdzle y za&W popra!r&nla pewnych ale1 

w trzech techndoglach I jetell chdzl o kW&, fstell choddl m asfak t tam gdzle nle bdzle nas na 

rade na wlgcej stat - na utwardzenle kmqwem. last j fmue  &igl problem dotycz~cy tego 

mnlejszego crnentam przy Szpltalu. T m  takte m y  m n e  pFBMamy zwlyane 

z kapllczkq I tutaj t& bgdzlemy opracowywrril Wrnentecjq &tycze(a mrnontu tej kapllcy. Tak jak 

powledzldem, fetell chodzl o ul. KoryLoWdfPb Qkznldcg, tan tet w przy6ztoki konleane 

dzldanla dotyaqce a m e j  kapllcy wlqc W e  m i e  p-, le co mk~dziemyr na to pmeznauat 

pewne plenlqdte, teby podejrnowat tu@j daatania s - m a w .  k t e l l  chodzi o uklad 

komunlkacyjny, to jest troszk~ jak z okwistq. %pewne probl.my w rPcMce, k t h  nla sq rozwlqzane 

od lat I nle wldat nadziei na to, tc b ~ d q  WWj eudowne m z ~ a n l a  rn ptzyszM. To jest problem 

gmln rnlejsklch otocronych grnlnarnl kw. a ~ k o w y m l .  m l n y  ml@skle tak potoPMle jak Ktodzko 

sq odclgte od t e redw InwestycyJnych, bo zarnkn(@y, rJvozwodewy obszar. Z tego tytulu na 

terenle Polskl jut m d q  sic$ ,ma& wojenkl", ~ l t ~ c l e  PekQm ch-y o pmbkmle rozszemnla 

granic Opola, czy np. dyskusja o d d n l e  s!mamnb mettqMiwarwrrrrklej. Waehiej dokonywano 

pewnych zmian odnotnle I to bv)-errv brzycha, gdzle 

22 



mamy miasta na prawach Powiatu. U nas jest ten stan zastany jeszae z poaqtk6w reforrny 

samorzqdowej, w zwiqzku z tym tam tak naprawde wszelkie terenu'inwestycyjne - m6wie o tyrn 

wiekszym areale - letq na terenle Gminy wiejskiej Ktodzko. Uktady komunikacyjne sq wsp6lne. 

Niekiedy tak tartuje, t e  nie ma dr6g ,,naszychS', jak czgsto pada takie stwierdzenie. To sq nasze drogi 

pod kqtem wydatkowym, natomiast pod kqtem mieszkahca, to one sq poiskie, publiczne. W zwiwku 

z tym, katdy mote poruszat sie po tych drogach, w ramach przepisow mchu drogowego. Nlkt nle 

uporat sie z tym problemem i nikt sie nle upora dlatego, i e  my nie moiemy zamknqt drogi publicznej. 

Sq ograniczenia tonatowe, jeteli gdzies sq wprowadzane i tylko one mogq decydowat o tym, u y  

jakis pojazd mote sie poruszat po drodze, czy nie. My mamy do czynienia z wiecznym problemem, 

rn6wle tu o ul. Wierzbowej, tyle tylko, i e  to sadyiematy. Czgsto ta granica jest wydzieiana sztywno, 

ale tak naprawde ci ludzle bedq mieszkari w Ktodzku, catkiem prawdopodobne, te  za pare lat ta 

granlca mote by6 przesunieta I to mogq by6 nasi mieszkalicy. Problem komunikacji, to jest problem 

wsp61ny. On sie pojawia gt6wnie pod kqtem zazwyczaj wlqczenla sie do drogi publiunej. Zawsze 

pojawia sip pytanie, czy zabranlat w takim przypadku wtqczania sie do drogi publiunej i zmuszat do 

objazdu dookota. Czyste, subiektywne spojrzenie i takie cyniczne wskazywabby na to, teby 

powiedzlet tym ludziom i tym inwestorom, to objeidiajcie sobie dookota. Natomiast logika 

zamieszkiwania w rnlescie i sprzyjania ludziom, mieszkahcom, kt6rzy tam bqdq mieszkat wskazuje 

na to, teby jednak, owszem rozmawiajqc z wtadzami innej gminy, ale teby jednak 1st w k i e ~ n k u  

wychodzenia naprzeciw rnieszkaricom, ieby tych mieszkaric6w miet nawet kiedyd po swojej stronie, 

kiedy oni stanq sie mieszkaticarni gminy miejskiej. Nie mam wqtpliwoki, te  przysztosciowo gminy 

takie jak nasza bedqsiq scalat. Taka bedzie najprawdopodobniej przysztost. Czy ta przysztokt zajrnie 

10, 15, 20 lat tNdn0 powiedziet. Tak naprawde m6wimy o naszych mieszkahcach, o mieszkahcach 

miasta Kbdzko, bo te nasze losy sic krzyiujq, czy tego chcemy, czy nle chcemy. Duto lnwestycjl 

przemystowych bedzle powstawat na terenie gminy wiejsklej Ktodzko, gdzie nasi mieszkahcy rniasta 

bedq podejmowat prace. Bytbym przeciwny takiemu patrzeniu, co jest nasze, co jest cudze. Patrzmy 

raczej na to pod tym kqtem, ze to jest nasz wspolny interes. 

Gtos zabrat radny Pan Lech Surbwka. Panie Przewodniaqcy, Szanownl Paristwo Radni. Przed 

poprzednlq sesjq dostatem podobnie jak Patistwo list od pracownik6w jednej z lnstytucji na terenie 

Ktodzka, z ktbrego ja osobiicle wywnioskowatem, i e  zbiitajq sie finansowo do stanu swolch 

podopiecznych. Widze, i e  czgst pracownik6w jest tutaj na sali i sugerowatbym Panie Przewodniczqcy, 

chociat nie jestem przekonany, i e  jest to miejsce do dyskusjl na ten temat, iebysmy jednak by11 

takq formq poirednlctwa i pozwolili, albo wypowiedziet sie, albo w jakls spos6b zasugerowat, teby 

Pan Burmistrz mote cos im obiecat, coi  powiedziat. To jest grupa ludzi, kt6rzy w molm mniernaniu, 

ma bardzo trudne zadanla, bardzo odpowiedzialne i nie zawsze przeplsy prawne i tyciowe chroniq 

lch tak jak powlnny ich chronit. Majq do czynienla z ludirnl, ktorzy przychodza, bo uwatajq, Fe lm 

sle nalety. W momencle kiedy uegos nie dostajq, co w gtowie sobie zakodowali, te  powinni dostat, 

robiq sie agresywni I nieprzyjemni. Myile, i e  m a j ~  ciezkq prace. Trzeba lm pomBc, bo tym, kt6rzy 

clgtko pracujq i pracuja odpowledzialnie powinniimy pomoc. 

Przewodnlczqcy Rady Pan Tomasz tabski. Panie radny, zauwazytern, i e  Paristwo przybyli na sesje. 

Poproslkm o kopie plsma, kt6re trafilo zar6wno do Pahstwa radnych jakl I do Pana Burmistrza oraz 



Panl Dyrektcr. Pn)lchylam sig do p~€xposy@ -0 PMWI LQ(ltra SuKbkt. Czy kbd z PahSt~a do 

treed sarnego plsma ~h&#by''c04 M a e 7  b$yW rsaba 

Glos zabrala Pan1 Bm%a D&& p ~ w  Q$rodka P@wcy S#&cznej w Wdzku. Panie 

Przewodniuqcy, Wwka Rado, Pank Bwmbkw, ~~1 o. t&&epuje w imieniu wbsnym, 

ale przede wsz@tkirn wsqetklch pfacownikSakSa.0-$W& &ma@? Spciec#€mj. B5Kd~tkl&ujg rnojemu 

przedrn6wcy, ke wprowaki+ ten %mat I w $ p a b k d  WsS.8 #wa. Wsdstawigtxy nasz problem, 

zresztqw ubiaggirn rokujut rozrmwlaltkrny r IWWm Rummm, ktbry ptzedsWHsytuacj? nlezbyt 

ciekawq, j&II chodzJ o qtuacfe Rrvansuw& mlksrcr, nie &st to rn&Wfe, aby podnieg 

w6wczas nasze w ~ a g ~ z e n i a  - a byt to *, ekerwkc 2- roku - z uwagl trodnq sytuacje 

finansowq mimta, ala lshrieje Wa rno2llw&, Se od $&MI%@ 2017 wku, to 54 zmlenl. Drodzy 

Palistwo, nle rnusze rn6wtC jak thldrro jest n m  m c a .  CadzMple styl@my stg z mkirni problernarni, 

o kt6rych rnqWy4my RnSwit tutaf godrin&Wd. Wmz MEs$a a0 lat MPre wynqw&enie nie bylo 

zmienlane. Nasze 7gW nie q wywWB, tadP jafi nnlekt6mp ,&og@ I+@#@&, le  w blwrach niewiele 

roblrny tylko ZarabIam)r, a pmsze rnl wl%ra& bB nasta pm@ jest na(Drarwde b m  ~Wka. Mamy 

bardzo dobry iwp&. Mamy rnn6shuo pracy, rycznk, r6wnlst psychlmW za to ponosimy 

jak id  konsekmcja, W w a t  &a da s#q 6 w mszpm CBkodku~~d 7 do 15. Ta pram przenosl 

sic na dhgie &%4nidfsze pdzlny, dnl i mimi- k?t to ei@kd Fa=, a aesze z s r W  Rie sq wysokie, 

dlatego llayrny na PatbWa vispMele I porn& &I rnoh uder JP to z m W ,  mots Ma slr: EaS zmbit, 

teby troszeczkg m z  Ismfort Wfih zmknW gI& %?by r n k  tw&g leRt*J iyt, bo ty@ sie naprawdq 

cigtko. Proszg mi wlmyk, ke nie Fgbl st@ i 1*f1 WO o dnia &sit ttatdniej i cierej. 

Dzl@ujq banlao. 

G h  zabra) V-ca P ~ a d n l c z s ~ y  WBdy paw Wm Tak si~,'sa(tada, be .d.zistaj tak iiunle 
Pahstwo przyszlikle. 4a Q@O zwrazam .* do Pa&m z wielma pro&m+l i problernarni 

rnieukahc6w r I r d z o  W s t w u  ds?lt&uje, W . W S e  p~V&4@4 i rzetahfe podclmtkicie do katdego 

probiernu. hkprawtgm to clq- pram, f i  wrnien?. 

GI& zabra) Pm M k k ?  Plsks  BurrnIsta K W h .  lPbnie FI&wbdni-, W y ~ k a  Rado, 

Szanowni P a k m .  Wwkrdzam, t e  takie @%&anis w ul))Pph/m C(bku z z a m  Obrodka miato 

rniejsa. W p n w p r n  rnT ptids%Wmy w t~.$ spra* propoay@e kierownichu 

i prredstawiclelo~ m&@ km (a~omW w. 

GCoa zabrat radny Pan Warn &was. Ch PQdz&hw& w irnlclalar rn lessbki  KIcdska Kingi 

lanluk I ieJ palmera 8wWsza z luli+dPvCesl3.,ps wp~+Me s',Skmny twhych jakfaixa+Wo udrlelone 

w ubieglyrn roku, u , i e  orgmlmcjl ob@&h z Ba 
o tarice towanyskk. U W  s k  date$ i trenuje. l&&&a w&*zaaaj&y w-&C'kh pcnownle. 

Mam t& na@zk& &$ moSe M d d u s t a n o w M  dWngr1:#&omny k d u a  s w a l n y  wzorem 

sssiednlej gn~in5r, h : . & i e t l  k i i k  stypenBW: po.ok& 30Bd; d dla u@@lnlonej &e@lery. Jest tam 

po t n y  osoby z ka- -go& sport, , d ut:uh eaee ka-a nawbpnyg. My& tet, t e  



znajdzie sip jakied narzedzie i sposob, ieby ufundowat takie syrnboiiczne stypendia. Przypominarn, 

i e  zgodnie z Ustawq o systernie odwiaty moierny jako grnina udzieiat stypendi6w z subwencji 

obwiatowej, tym niemniej sq to dosyt mate kwoty i mybig, t e  wzorern sqsiedniej grniny powinnlimy 

uzdolnionq mtodziet wspierat. Dziekujp Panu Burmistrzowi i Pahstwu radnym, kt6rzy wsparii Kinge 

i Bartosza w zesztym roku. Wtadnie teraz dostatem informacje, i e  wsparcie nie poszto na darmo. 

Prosze tet o dalsze wsparcie, poniewai bedq rnusieli udat sie na oboz, kt6ry bardzo drogo kosztuje. 

Majq ju t  wyktadowcbw, nauczycieii bardzo wysokich kategorii i mydie, i e  udzielirny niebawem 

konkretnego wsparcia. Dzigkuje bardzo. 

Gtos zabrata radna Pani Aneta Losiewicz: Wysoka Rado, wraca temat Statutu. W tym tygodniu 

otrzymatarn od Pani Sekretarz j u i  zweryfikowany projekt statutu, wstqpnie sprawdzony przez 

przedstawicieia Nadzoru Wojewody, Pana mecenasa oraz z uwagarni praktyka biura i popmsze 

cztonk6w Kornisji o zebranie sig w przysztyrn tygodniu i zatwierdzenie ostatecznej wersji projektu. 

W6wuas zostanie on przestany wszystkim Palistwu radnyrn 1 bardzo bym prosita o jak najszybsze 

zapoznanie sie, aby rnoina byto na najbliiszych komisjach, w przyszlyrn miesiqcu orn6wit Statut, tak 

aby kaida Kornisja rniata moiiiwodt zajecia stanow~ska. leiei i  nie bgdzie duto zrnian, czy jeiii bedq 

zmiany, to w6wuas Komisja bedzie miata ]eszue rnoiliwobt wprowadzenia tych zmian, tak iebyimy 

jut  na sesji rnajowej rnogli przyjqi nowy Statut. Dziekuje. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowat, i e  do Rady wptyn@a inforrnacja o stanie 

mienia Gminy Miejskiej Ktodzko za 2016 r. Zwracarn na to uwage, poniewai jest ona standardowo 

ddquana do sprawozdania z wykonania budietu, a macie Pahstwo okazje j u i  sie z niqzapoznak. 

Przewodniuqcy Rady przypornniat o obowiqzku ztoienia, do dnia 30 kwietnia, oiwiadaeli 

majqtkowych za 2016 rok. 

Wiecej gbs6w nie stwierdzono. 

28. Zakoiiaenie sesji. 
Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz hbsk i  zarnknqt obrady rn6wiqc: "Zamykarn obrady XLI sesji 

Rady Miejskiej w Ktodzku". 

Zakohuenie sesji nastqpito o godz. 16:lO 

*) Wylqczenie jawnoki z zakresu danych osobowych na podstawie art. 1,6,7 Ustawy z dnia 29 sierpnia 1997r. 
o Ochronie Danych Osobowych @z.U. z 2016r. poz.922 z pot.m.) oraz ze wzglqdu na art. 5 Ustawy o dostepie 
do informacji publicmej (Dz. U.2016. poz. 1764 z pot.zm). 




